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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz veled Ménesbirtok? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes úr volt a benyújtója annak a törvényjavaslatnak, amely a 
Mezőhegyesi Ménesbirtok Zrt.-t – annak teljes vagyonával – a Jövő Nemzedék Földje Alapítvány 
részére juttatja. A módosítás nem értelmezhető önmagában, hiszen az elmúlt héten hasonló 
logikával, több ezer milliárd forint nagyságrendben játszották ki a nemzeti vagyont fideszes 
vezetésű alapítványokba. Egyetemek, kastélyok, üdülők, kikötők, parkok, földbirtokok, színházak, 
klinikák, és állami részvények (Mol- és a Richter) kerültek a kormánypártokhoz szorosan kötődő 
alapítványok vagyonkezelésébe. A Ménesbirtok szinte felbecsülhetetlen értékű épített öröksége 
mellett, mintegy 30 ezer hektár – javarészt öntözhető – jó minőségű termőfölddel rendelkezik. A 
világnak négy önálló lófajtát adó agrárközpont gépesítettsége is kimagasló. A kormányzat az elmúlt 
évtizedben száz milliárd forint nagyságrendben költött közpénzt a birtokra, mindez a beruházás 
érthetetlennek tűnik a mostani döntés fényében.

Tisztelt Miniszter Úr! Mindezek után adódik itt néhány kérdés:

A Mezőhegyesi Ménesbirtok termőföldjeinek visszaállamosítása előtt mi motiválta Önöket a 
privatizációra?

Mennyi kártérítést kapott az akkor jogszerűen állami földet vásárló vevő azért, mert utólag 
visszavették tőle a földet?

Hány forint közpénzt – hazai és EU-s forrást összesen – költöttek a Mezőhegyesi Ménesbirtok Zrt.-
re?

Az állam rossz gazda volt? Amennyiben igen, erre mikor jöttek rá? Amennyiben nem, mi indokolja 
a mostani változtatásokat?



Mikor és milyen érvek alapján döntöttek az alapítványi vagyonkezelés mellett?

Kik lesznek az alapítványi kuratórium tagjai? Mi alapján lettek kiválasztva? Milyen szakmai okai 
voltak a személyi döntéseknek?
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